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§ 159 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2017-06-07 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2017-05-23, KSAU och 
KSVU 2017-05-30 

 

 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Protokoll KSSU 2017-05-23, KSAU och 
KSVU 2017-05-30 

 

 
- - - - - 
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§ 161 KFKS 2015/590-214 

Detaljplan för Boo Gårds skola och Boovallen, 
fastigheterna Bo 1:133, del av Bo 1:608 m.fl, Boovägen 4, 
i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ärendet 
Syftet med den föreslagna detaljplanen är att göra det möjligt för Boo Gårds skola att bygga 
ut lokalerna för att kunna utöka sin verksamhet. Utöver det planläggs Boovallen för 
idrottsändamål, eftersom ytan idag saknar detaljplan. Inom område för skol- och 
idrottsändamål möjliggörs uppförande av ny idrottshall/sporthall. Detaljplanen omfattar 
också fastigheterna Bo 1:70 och Bo 1:1039 (”Booladantomten”), som planläggs som 
parkering för skolan och idrotten, vidare bekräftas nuvarande infartsparkering och 
återvinningsstation. Vidare kommer del av Boovägen, Boo kapellväg och Jungmansvägen 
byggas om med gång- och cykelbana. All mark inom planområdet ägs av Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 100 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2017 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 maj 2017 § 100 
Utlåtande från granskning 
Planbeskrivning 
Plankarta 
Samrådsredogörelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 100 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 maj 2017 § 100 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi ser positivt på framtiden med fler skolplatser och utbyggda idrottsplatser. Vi är dock 
djupt oroade över trafiksituationen och barnens säkerhet kring skolan. Kring Boo 
gårdsskola och Boovallen noterar vi att det är mycket trångt och trafiksituationen, inte 
minst kring hämtning och lämning av barn, behöver förbättras. Det behövs även bättre 
gång- och cykelvägar och fler cykelparkeringar. Vi behöver lösningar som är trygga och 
säkra för barnen. I och med den ökade belastningen som en utbyggnad i området innebär 
krävs även bättre förbindelser till och från området.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Trafiksituationen är redan idag besvärlig främst kring skolan. Det är viktigt att det åtgärdas 
i samband med planen realiseras och då också att förutsättningarna för att cykla, både för 
elverna till skolan och omkringboende för att ta sig till bussen, förbättras. Även om 
cykelparkering inte behöver planläggas så är det ändå angeläget att det ges utrymmer cyklar, 
gärna på de stora bilparkeringarnas bekostnad.” 
 
- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2015/173-040 

Ingen utdelning från stiftelsen Sociala samfonden  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala 
samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  
 

Ärende 
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga 
avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt 
att mer än sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som 
finns att fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. 
Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den 
enbart upplösas enligt de fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. 
Tre av dessa är redan uppfyllda. Den fjärde förutsättningen är att stiftelsen inte kan främja 
sitt ändamål under de senaste fem åren. Detta kan uppnås om ingen utdelning görs fem år i 
rad. Detta är andra året som inga medel utbetalats.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 74 
Socialnämnden den 28 mars 2017 § 35 
Sociala kvalitetenhetens tjänsteskrivelse den 15 mars 2017 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 74 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala 
samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  

Beslut i socialnämnden den 28 mars 2017 § 35 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 163 Dnr KFKS 2017/351 

Tertialbokslut 1 år 2017 för Nacka kommun 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på 198 miljoner kronor 
ligger resultatet 152 miljoner kronor över vad som beräknas i budgeten. För helåret 
förväntas ett överskott på 346 miljoner kronor, bland annat som en följd av reavinster för 
markförsäljning, ökade skatteintäkter och lägre räntekostnader. Åtta av tio nämnder följer 
sitt budgeterade resultat eller visar överskott. Kommunstyrelsen och arbets- och 
företagsnämnden ser dock båda ut att gå med underskott, beroende på kostnader för 
tilläggsavtalet om tunnelbanans utbyggnad och ökade hyreskostnader för nyanlända. 
 
Låneskulden ligger kvar på samma nivå som vid årets början, 300 miljoner kronor. Netto 
har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 271 miljoner kronor. 
 
Nämndernas verksamhetsanalyser för den aktuella perioden visar att den övergripande 
måluppfyllelsen ser ut att bli god för året. Även måluppfyllelsen ser ut att bli god när det 
gäller kommunens finansiella resultatindikatorer. Sammantaget bedöms kommunen ha en 
god ekonomisk hushållning.  
 
Kommunstyrelsen bordlägger ärendet och kommer att behandla det på nästa sammanträde 
den 19 juni. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 70 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse reviderad den 24 maj 2017  
Tertialbokslut 1 2017 för Nacka kommun 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 70 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertial-
bokslut 1 för 2017. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 164 Dnr KFKS 2016/118 

Investeringsbeslut och -sammanställning kommunen 
totalt vid tertialbokslut 1år 2017 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Investeringsbudgeten prognostiseras till 1,1 miljarder kronor för 2017. Det ackumulerade 
utfallet till och med tertial 1 uppgår till 271 miljoner kronor. Totalt föreslås beslut om 
tillkommande medel om 224,1 miljoner kronor för Nacka kommun. Enheten för 
fastighetsutveckling föreslår beslut om tillkommande medel om 227,5 miljoner kronor och 
exploateringenheten föreslår en minskad investeringsbudget om 3,4 miljoner kronor.  
 
Om investeringsbeslut fattas enligt förslaget, kommer de pågående investeringarna omsluta 
2,3 miljarder kronor för åren 2017och framåt, varav knappt en miljard kronor för 
exploateringsområdet. Förslagen omfattar i korthet följande; 

 Komponentutbyten 2017, 55 miljoner kronor 
 Detaljplanearbete Lillängens förskola, 2,5 miljoner kronor 
 Bostadsförsörjning sociala behov, 100 miljoner kronor 
 Övertryckstält på Nacka IP, 5 miljoner kronor 
 Öxelvägen-Sjöängen förskola, 65 miljoner kronor 
 Tollare 1:16 m fl, ökade utgifter om 5,1 miljoner kronor, driftkostnad (sanering)  
 Jarlaberg Enspännarvägen, ökade utgifter om 0,1 miljoner kronor 
 Studentbostäder Ektorp, ökade utgifter om 11,9 miljoner kronor, driftkostnad 

(sanering) 
 Skönviksvägen (Brandstationen), ökade utgifter om 2,9 miljoner kronor 
 Norra Skuru, positiv förändring om 17,2 miljoner kronor 
 Ältabergs verksamhetsområde, positiv förändring om 3,6 miljoner kronor 
 Område H Munkkärrsvägen, positiv förändring om 2,6 miljoner kronor 

 
Den totala projektportföljen inom exploateringsverksamheten och därmed nettot av 
tidigare beslutad budget förändras med 3,4 miljoner kronor (positiv nettoförändring) om 
föreslagen budgetförändring beslutas. 
 
Den totala exploateringsportföljen, inklusive markförsäljning, uppgår med föreslagna 
budgetförändringar till 1 miljard kronor. 
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Kommunstyrelsen bordlägger ärendet och kommer att behandla det på nästa sammanträde 
den 19 juni. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 71 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 maj 2017 
Bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 71 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 165 Dnr KFKS 2017/422 

Multihall i förhyrd fastighet i Fisksätra 
Inriktnings-och lokaliseringsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att en ny idrottsanläggning/multihall ska uppföras på 
kommunalt ägd fastighet vid Hamnvägen i Fisksätra, lokaliseringsalternativ 1.  

 
2. Inriktningen för det fortsatta arbetet ska vara att kommunen upplåter tomträtt i 

fastigheten, efter en upphandling av extern leverantör som bygger och äger 
anläggningen. 

 

Ärendet 
En förstudie har utrett olika idrottsanläggningar på en rad olika lokaliseringar i Fisksätra. 
Fritidsnämnden beslutade 2016 om anläggningens storlek och innehåll vilket blev en 
multihall med viss friidrottsinriktning med en sprintbana.  
 
Den samlade bedömningen är att lokalisering 1 Hamnvägen är den mest gångbara 
lokaliseringen för multihallen. En multihall i detta läge skulle utveckla den östra delen av 
Fisksätra och möjliggöra för viss friidrottsaktivitet vilket skulle gynna hela kommunens 
föreningsliv. Multihallen skulle utveckla miljön och gaturummet positivt då anläggningen 
kompletterar pågående stadsbyggnadsprojekt med framförallt bostadsbebyggelse väl. 
Området skulle gynnas av mer liv och rörelse som skapar trygghet för boende i området. 
Enligt antaget detaljplaneprogram för Fisksätra (2013) ska bostäder och verksamheter 
uppföras inom lokalisering 1. Förstudien för multihallen visar att bostäder och en multihall 
ytmässigt kan rymmas inom lokaliseringen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 117 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 12 maj 2017 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 117 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att en ny idrottsanläggning/multihall ska uppföras på 
kommunalt ägd fastighet vid Hamnvägen i Fisksätra, lokaliseringsalternativ 1.  
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2. Inriktningen för det fortsatta arbetet ska vara att kommunen upplåter tomträtt i 
fastigheten, efter en upphandling av extern leverantör som bygger och äger 
anläggningen. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp.   
 
”Vi socialdemokrater drev frågan om att en ny simhall skall placeras i Fisksätra. När det föll 
tog vi fram en löning där ersättningsbassängen skulle läggas i Fisksätra och kunna 
permanentas som utomhusbassäng. Även detta förslag föll. Vi kommer att fortsätta kämpa 
för simbassäng i Fisksätra. Parallellt måste vi ha förmåga att fortsätta göra Fisksätra bättre 
på flera sätt. 
Nu är frågan om multifunktionshallen uppe och det gäller att det blir så bra beslut som 
möjligt. Därför har vi kollat igenom alternativen noggrant och haft samtal med 
lokalsamhället. Vår samlade bedömning är att den föreslagna placeringen bättre utnyttjar 
topografin och ger möjligheter till fler idrottinslag. Samtidigt förstoras den aktiva ytan i 
Fisksätras central del och bidrar till bättre användning av utrymmet. 
Parkeringsmöjligheterna är bättre i det föreslagna alternativet. Närheten till både bussar och 
saltsjöbana är god vid båda alternativen. Den yta nära fotbollsplan som utgör det alternativa 
förslaget ser vi på sikt ska kunna användas till värdefull fritidsyta.” 
 
- - - - - 
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§ 166 Dnr KFKS 2017/417 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande om 
friköp för radhusområde i Duvnäs Utskog 

Beslut 
A. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 23:5, 
23:7, 23:8, 23:10, 23:11, 23:12, 23:13, 23:15, 23:18, 23:19, 24:3, 24:4, 24:5, 24:6, 24:7, 
24:9 och 24:10 till 20 610 kr/år och fastighet (grupp 1) att gälla från och med den 1 
juli 2019 och under kommande 10-årsperiod. 

 
2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 

24:12, 24:13, 24:14, 24:15, 24:16, 24:17 och 24:18 till 21 610 kr/år och fastighet 
(grupp 2) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  
 

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
24:19, 24:20, 24:21, 24:24, 24:29, 24:30 och 24:31 till 22 670 kr/år och fastighet 
(grupp 3) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  

 
4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 

18:51, 18:57, 18:58, 18:60, 18:61, 18:62, 21:2, 21:3, 21:4, 21:6, 21:9, 21:10, 21:12, 
21:13, 21:20, 21:23, 21:24, 23:22, 23:23, 23:25, 23:26, 23:27 och 23:28 till 23 850 
kr/år och fastighet (grupp 4) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  

 
5. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 21:1 

(grupp 5) till 28 400 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  

 
B. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen inom enheten för 
fastighetsutveckling att för kommunens räkning underteckna avtalen om 
omreglering av tomträttsavgäld. 
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2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälderna.  
 

Ärendet 
Ärendet avser omreglering av tomträttsavgäld för 55 stycken fastigheter, fördelade på fem 
grupper, i radhusområde i Duvnäs Utskog på Sicklaön. 
 

Nuvarande avgäld  Ny föreslagen avgäld 
Grupp 1 17 000 kr per år och fastighet 20 610 kr per år och fastighet 
Grupp 2 17 500 kr per år och fastighet 21 610 kr per år och fastighet 
Grupp 3 18 100 kr per år och fastighet 22 670 kr per år och fastighet 
Grupp 4 18 800 kr per år och fastighet 23 850 kr per år och fastighet 
Grupp 5 20 100 kr per år och fastighet 28 400 kr per år och fastighet
  
Avgäldsperiodens längd är 10 år och innevarande period löper ut den 30 juni 2019. Detta 
innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas med respektive tomträttshavare 
senast den 30 juni 2018 för att kommunen ska kunna utnyttja sin rätt att höja nuvarande 
avgäld. 
 
I samband med omreglering av tomträttsavgälden informeras samtliga tomträttshavare att 
de har möjlighet att friköpa sina tomträtter. Priset som kommunen erbjuder för friköp är 
halva det marktaxeringsvärde som är gällande då anmälan om friköp kommer in till 
kommunen. Principer för prissättning vid friköp beslutades av kommunfullmäktige den 18 
april 2016 i kommunens program för markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- 
och exploateringsavtal. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 119 
Enheten för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 9 maj 2017 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Förslag på friköpspriser 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 119 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
A. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 23:5, 
23:7, 23:8, 23:10, 23:11, 23:12, 23:13, 23:15, 23:18, 23:19, 24:3, 24:4, 24:5, 24:6, 24:7, 
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24:9 och 24:10 till 20 610 kr/år och fastighet (grupp 1) att gälla från och med den 1 
juli 2019 och under kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
24:12, 24:13, 24:14, 24:15, 24:16, 24:17 och 24:18 till 21 610 kr/år och fastighet 
(grupp 2) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
24:19, 24:20, 24:21, 24:24, 24:29, 24:30 och 24:31 till 22 670 kr/år och fastighet 
(grupp 3) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  

4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
18:51, 18:57, 18:58, 18:60, 18:61, 18:62, 21:2, 21:3, 21:4, 21:6, 21:9, 21:10, 21:12, 
21:13, 21:20, 21:23, 21:24, 23:22, 23:23, 23:25, 23:26, 23:27 och 23:28 till 23 850 
kr/år och fastighet (grupp 4) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  

5. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 21:1 
(grupp 5) till 28 400 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  

B. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen inom enheten för 
fastighetsutveckling att för kommunens räkning underteckna avtalen om 
omreglering av tomträttsavgäld. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, 
att föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälderna.  

C. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade för egen del att erbjuda 
tomträttshavarna att friköpa sina respektive tomträtter till priser enligt bilaga 2 till enhetens 
för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse av den 9 maj 2017. Dessa priser förutsätter att 
framställan om friköp görs senast den 31 december 2017 och att av tomträttshavaren 
undertecknat köpekontrakt kommit in till kommunen senast tre månader efter nämnda 
tidpunkt.  
Detta beslut fattas med stöd av punkten 2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
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”Det finns en rimlighet att kunna äga marken som ens hus står på, likväl det finns stor 
rimlighet att kunna hyra den marken. Därför har vi ingen principiell motsättning mot den 
typ av affär. Samtidigt tycker vi att det är fel att så kraftigt rabattera markförsäljningen på 
det sätt som majoriteten gör. Det bryter mot likabehandlingen då Nackaborna gemensamt 
får vara med och finansiera ett fåtals markinvestering, medan de som bor i exempelvis 
hyreslägenheter inte alls åtnjuter motsvarande rabatt. Därtill riskerar detta beslut att bryta 
mot principen att inte skänka allmän egendom.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är fel att radhus- och småhusägare i Nacka slentrianmässigt erbjuds 
att köpa loss sina villa- & radhustomter till halva marktaxeringsvärdet.  Det är långt under 
marknadspriset och en synnerligen dålig förvaltning av kommuninvånarnas gemensamma 
egendom. Det torde inte heller vara i enlighet med kommunallagens 
likabehandlingsprincip, då de som bor i flerbostadshus tvingas friköpa till marknadspris.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet är emot att kommunal tomträttsmark säljs ut på detta sätt. Särskilt så blir 
det en orättvis subventionering då marken säljs till bara 50% av värderingen. När den 
kommunala marken säljs på detta sätt så bidrar alla andra Nackabor till just dessa 
fastighetsägare.” 
 
- - - - - 
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§ 167 Dnr KFKS 2016/1104 

Plan för hantering av extraordinära händelser 2017-2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet för att förtydliga hur kommunens organisation 
för krisledningar leder, samordnar, samverkar och säkerställer samband för att hantera en 
extraordinär händelse. 
 

Ärende 
Lagen om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära händelser i 
fredstid och förhöjd beredskap (LEH) ålägger kommunerna ett antal uppgifter, vilka har 
konkretiserats i en överenskommelse mellan staten och SKL. Staten betalar till 
kommunerna en ersättning som stöd för att fullgöra uppgifterna, som bl.a. innefattar att ta 
fram och redovisa en risk- och sårbarhetsanalys (RSA) och erforderliga styrdokument. RSA 
är klar sedan hösten 2105. Kommunen behöver nu ett styrdokument för hantering av 
extraordinära händelser och detta görs i form av en plan. Planen täcker 
kommunöverenskommelsens krav och utvecklar kommunens arbete under tiden fram till 
och med 2018.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 77 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 maj 2017 
Plan för hantering av extraordinära händelser 2017-2018 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 77 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta plan för hantering av extraordinära 
händelser 2017-2018.  

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Mats 
Gerdau (M), att ärendet återremitteras för att förtydliga hur kommunens organisation för 
krisledningar leder, samordnar, samverkar och säkerställer samband för att hantera en 
extraordinär händelse. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars återremissyrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Extraordinära händelser måste tas på största allvar. Vad gör vi om elförsörjningen slås ut, 
och om livsmedelsförsörjningen inte räcker till? Det krävs att dokument som berör detta är 
mycket tydliga och konkreta. Det räcker inte att endast hänvisa till andra dokument. Vi 
socialdemokrater kräver en tydlighet och en sammanhållande strategi om hur extraordinära 
händelser ska hanteras. Idag ser vi grava brister i kommunikationen. Kommunen måste 
vara tydlig med hur kommunikationen med berörda parter ska gå till och det ska vara känt 
var man vänder sig vid extraordinära händelser.  Det behövs en krisledningsplan på alla 
nivåer. Vi noterar även att RSA, risk och sårbarhetsanalysen, är från 2015. Den behöver 
uppdateras.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser det som anmärkningsvärt att inte alla kommunala verksamheter och bolag 
finns med i planen för att hantera extraordinära händelser. Det kommunägda elbolaget 
Nacka energi, som har samtliga ledningar på Sicklaön, finns inte med i planen (och således 
inte Boo Energi som har ledningarna i Boo).  I detta ärende ses det tydligt hur alliansens 
mycket snäva definition av det kommunala ansvaret skulle kunna slå mot kommunens 
medborgare vid extraordinära händelser.” 
 
- - - - - 
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§ 168 Dnr KFKS 2016/894 

Motion - Kommunal hyresgaranti  
Motion den 17 oktober 2016 av Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då kommunen möjliggör för byggande av 
hyresrätter på annat sätt än genom hyresgarantier. Förslaget att införa kommunal 
hyresgaranti förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som kommunfullmäktige 
inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktige sammanträde den 17 oktober 2016 en 
motion med förslag att kommunen ska lämna kommunal hyresgaranti samt att kommunen 
i avtal vid nya tomträttsavtal för hyreshus, att hyresvärden måste hyra ut lägenheter till 
sökande med kommunal hyresgaranti om de uppfyller alla andra krav utöver de 
 
Den administration och ekonomiska risk som kommunal hyresgaranti innebär förutsätter 
en omprioritering av resurser som inte står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunstyrelsen föreslår att förslagen i motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 125 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2017 
Motion  
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 125 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då kommunen möjliggör för byggande av 
hyresrätter på annat sätt än genom hyresgarantier. Förslaget att införa kommunal 
hyresgaranti förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som kommunfullmäktige 
inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Rolf 
Wasteson (V), bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Innan valet 2014 uttalade sig Gerdau om att det var ”för djävligt” att Gerda, 78 år satt fast 
i sin för stora bostadsrätt i Sickla och han skulle personligen ta tag i saken. Efter valet 
uttalade sig Gerdau igen, men i lite mer svepande ordalag om samma Gerda, som då efter 
50 år i Nacka tvingats flytta från kommunen. Motionen om en kommunal hyresgaranti för 
att motverka segregationen och öka rörligheten på bostadsmarknaden är ett konkret förslag 
som skulle kunna ha hjälpt Gerda. Gerdau tycker att det som hände Gerda är ”för djävligt” 
men har inga egna konkreta förslag för att lösa situationen.” 
 
- - - - - 
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§ 169 Dnr KFKS 2017/457 

Tertialbokslut 1 år 2017 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens samlade 
verksamhet. Kommunstyrelsen har som egen nämnd ansvar för arbetsgivarfrågor, 
näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, god livsmiljö, långsiktigt hållbar 
utveckling och frågor som rör trygghet och säkerhet.  
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
brandförsvaret, myndighets- och huvudmannaenheter, och den kommunala produktionen 
av välfärdstjänster. 
 
Det ekonomiska resultatet för årets fyra första månader är 48 miljoner lägre än budget. Det 
lägre utfallet beror på 41 miljoner kronor i högre kostnader för tunnelbanan och 7 miljoner 
i saneringskostnader. Prognosen för helåret är knappt 55 miljoner lägre än budget.  
 
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. 
 
Kommunstyrelsen bordlägger ärendet och kommer att behandla det på nästa sammanträde 
den 19 juni.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 69 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 maj 2016 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 69 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar tertialbokslut 1 år 2017 för kommunstyrelsen. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 170 Dnr KFKS 2016/118 

Revidering av kommunstyrelsens beslutsattestanter år 
2017 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/slutregistrering/ 

utbetalning enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, 
undertecknande av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat 
enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Ärende 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 
attesträtt för beslut, behörighet, slutregistrering och utbetalning samt vid behov om 
ersättare för dessa. Kommunstyrelsen beslutade om attesträtterna för 2017 på sitt 
sammanträde den 29 november 2016, §194. Som en följd av personalförändringar behöver 
attestanter och ersättare revideras. Revideringarna jämfört med tidigare beslutade 
attesträtter är markerade med rött i tabellerna nedan. 

Tabell 1)  Attestanter för behörighet, slutregistrering och utbetalning 2017 
Kontrollfunktion Gäller Namn Befattning AnvId 

EK 

Behörighetsattestant x Malin Sjögren Ekonomihandläggare malsjo 

Behörighetsattestant x Britt Flemström Ekonomihandläggare Bfm 

Slutregistreringsattestant x Ulf Jacobsson 
Redovisningsekonom/ 
controller 

Ulfjac 

Slutregistreringsattestant x Micaela Björklund 
Redovisningsekonom/ 
controller 

Micbjo 

Slutregistreringsattestant x Henrik Lundström Redovisningsekonom henlun 

Slutregistreringsattestant x Eva-Lotta Allegri 
Enhetschef 
redovisningsenheten 

evaall 

Slutregistreringsattestant x Johanna Magnusson Utvecklingsledare johmag 

Slutregistreringsattestant internfakturor x Malin Sjögren Ekonomihandläggare malsjo 

Utbetalningsattestant x Henrik Lundström Redovisningsekonom henlun 

Utbetalningsattestant x Britt Flemström Ekonomihandläggare Bfm 

Utbetalningsattestant x Malin Sjögren Ekonomihandläggare Malsjo 

Utbetalningsattestant X Eva-Lotta Allegri 
Enhetschef 
redovisningsenheten 

evaall 

Utbetalningsattestant x Johanna Magnusson Utvecklingsledare johmag 
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Tabell 2) Behörigheter avseende plusgirouttag, undertecknande av 
mervärdeskattedeklaration  

Behörighet att underteckna uttag från kommunens plusgiroräkningar 

A. Två i förening av 
nedanstående anställda 

Befattning B. Eller i förening 
med endera 

Befattning  

Lena Dahlstedt Stadsdirektör Britt Flemström Ekonomihandläggare 

Eva Olin Ekonomidirektör Malin Sjögren Ekonomihandläggare 

Maria Andersson Enhetschef controllerenheten   

Henrik Lundström Redovisningsekonom   

Micaela Björklund Redovisningsekonom/controller     

Eva-Lotta Allegri Enhetschef redovisningsenheten   

Ulf Jacobsson Redovisningsekonom/controller     

 

Behörighet att underteckna kommunens deklarationer avseende mervärdesskatt 

Två i förening av nedanstående anställda Befattning 

Malin Sjögren Ekonomihandläggare 

Henrik Lundström Redovisningsekonom 

Micaela Björklund Redovisningsekonom/controller 

Eva-Lotta Allegri Enhetschef redovisningsenheten 

Maria Karlsson Redovisningsexpert 

Ulf Jacobsson Redovisningsekonom/controller 

 

Behörighet att överföra medel mellan kommunens konton avseende kommunens 
certifikatprogram 

Två i förening av nedanstående anställda Befattning 

Britt Flemström Ekonomihandläggare 

Micaela Björklund Redovisningsekonom 

Eva-Lotta Allegri Enhetschef redovisningsenheten 

Henrik Lundström Redovisningsekonom 

Ulf Jacobsson Systemutvecklare 

Malin Sjögren Ekonomihandläggare 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 72 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 maj 2016 
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Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 72 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/slutregistrering/ 
utbetalning enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, 
undertecknande av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat 
enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 171 Dnr KFKS 2017/239 

Styrning och ledning av kommunens aktiebolag 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om styrning och ledning av kommunens 
aktiebolag till protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fyra helägda aktiebolag. Den ekonomiska omfattningen av bolagens 
verksamhet har vuxit, främst på grund av att kommunens vatten- och avfallsverksamhet 
bolagiserades under föregående år. Verksamheten som bedrivs inom ramen för 
aktiebolagen ska följa de direktiv som kommunfullmäktige fastställt och inom de 
kommunala befogenheterna. Stadsledningskontoret kommer att jobba nära det nybildade 
bolaget samt övriga helägda aktiebolag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 73 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 maj 2017 
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 73 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen om styrning och ledning av kommunens 
aktiebolag till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med sina bolag och vilken nytta 
bolagen förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Bolagen behöver ha en tydlig 
ledning och styrning från ägaren. 
Övergripande behövs det enkla och tydliga ägardirektiv som innehåller konkreta 
verksamhetsmål. Dagens ägardirektiv är tyvärr bara av kameral och förvaltande karaktär. 
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Miljöpartiet anser att det saknas direktiv för hur bolagen ska arbeta med kommunens 
miljömålsarbete för att hjälpa till i omställningen mot ett hållbart samhälle.  
Det krävs också mer av informell styrning som samråd och dialoger för att nå de resultat 
man önskar. För att förstärka styrning och ledning av bolagen planeras det nu in löpande 
avstämningsmöten mellan kommunen och bolagen. Syftet med mötena är dock bara att 
uppnå förbättringsåtgärder kopplat till olika ekonomiska aspekter. Detta förstärks av att det 
från kommunens sida, utöver stadsdirektören bara är olika ekonomifunktioner som är tänkt 
att närvara vid mötena. 
Miljöpartiet anser att de kommunala bolagen skulle kunna bli kraftfulla verktyg i 
omställningen mot ett hållbart samhälle, men då måste man ta fram tydligare ägardirektiv 
och en bättre styrmodell än den här.” 
 
- - - - - 
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§ 172 Dnr KFKS 2017/429 

Prissättning av administrativa stödtjänster 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna principerna för beräkning av administrativa 
stödtjänster avseende år 2018. 
 

Ärende 
De principer som fastställdes inför budget 2014 för beräkning och fördelning av de 
gemensamma administrativa stödtjänsterna kvarstår. Principerna innebär i korthet att 
kostnaderna beräknas på senaste årets förbrukning, på förväntat resursutnyttjande under 
kommande år eller på antal anställda. Kostnaderna ska vara fastställda före att enheterna 
börjar arbetet med kommande års budget.  
 
Inför arbetet med mål och budget för åren 2018-2020 och internbudgeten för 2018 är det 
viktigt att kommunens verksamheter känner till kostnaderna för de administrativa 
stödtjänsterna. Hur priserna beräknas ska vara känt i god tid inför nämndernas beslut om 
mål och budget för nästkommande år samt när nämnder och verksamheternas ska redovisa 
internbudget. Tidigare års principer har fungerat väl hos båda parter och därför föreslås 
principerna vara oförändrade. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 75 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 maj 2017 
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 75 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna principerna för beräkning av administrativa 
stödtjänster avseende år 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 173 Dnr KFKS 2017/452 

Stadshuset 3.0 - direktiv 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om direktivet för nästa steg i utveckling av 
stadshuset. 
 

Ärende 
Stadshuset genomgick en omfattande om- och tillbyggnad under åren 2008 – 2011. Många 
av de mål som fanns i det projektet har nåtts. Kommunen har fått ett öppet och 
välkomnande stadshus med stor reception, utställningsyta, restaurang och mötesrum för 
besökare nära receptionen samt effektiva arbetsplatser för medarbetare. Det som nu 
behöver utvecklas är hur vi skapar mer tvärfunktionella arbetssätt och arbetsplatser som 
stödjer det, samt ökar flexibiliteten och skapar större samspel mellan individer och enheter. 
För detta utvecklingsarbete har det tagits fram ett direktiv. Utvecklingsarbetet ska leda till 
framtidens arbetssätt, där digitalisering har en central roll. Eventuella ombyggnationer som 
behöver göras kommer att vara av mindre slag. Kostnaderna för utvecklingsarbetet sker 
inom beslutad budget. I uppdraget ingår att ta fram underlag för beslut om behov av 
parkeringsplatser för besökare och medarbetare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 76 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 maj 2017 
Direktiv 
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 76 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen om direktivet för nästa steg i utveckling av 
stadshuset. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 174 Dnr KFKS 2013/646-214 

Projektavslut för detaljplan för Igelboda, fastigheter 
Igelboda 2:1 m.fl., Saltsjöbaden 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för planprojektet detaljplan för Igelboda. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
 
Nettoinvesteringen för planprojektet direktavskrivs i kommunstyrelsens bokslut för 
innevarande år.  

Ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden anslog under 2013 särskilda medel för att planenheten 
ska se över gamla planer som mist sin aktualitet. En detaljplan för Igelboda i norra 
Saltsjöbaden, cirka 330 villafastigheter, upprättades. Detaljplanen syftade till att hantera 
planstridigheter som uppkommit på grund av ny lagstiftning samt att skydda 
kulturhistoriskt värdefulla miljöer. Detaljplanen vann laga kraft den 15 december 2016. 
Kostnaderna för planen hade då överskridit den initiala budgeten och tidplanen blev något 
försenad. Den nya detaljplanen har dock inneburit att många fastighetsägare kan göra 
mindre ändringar på sina fastigheter, bland annat inrymma fler lägenheter inom befintlig 
villa och i vissa fall bygga till/om och bygga närmare tomtgränsen. Detaljplanen 
överklagades inte heller trots många sakägare. Kostnaderna för planarbetet uppgår till 1,72 
miljoner kr och direktavskrivs i kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 101 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2017 
1 Ärendeöversikt, karta 
2 Slutrapport 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 101 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för planprojektet detaljplan för Igelboda. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
Nettoinvesteringen för planprojektet direktavskrivs i kommunstyrelsens bokslut för 
innevarande år.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2016/1096 

Markavtal för ledningar i kommunal mark samt rättelse 
och ersättning för olovligt markintrång 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget markavtal och sidoavtal med Obenetwork 
AB, org nr 556898-6763.  
 

Ärendet 
Obenetwork AB har olovligen förlagt fiberkabel i kommunal mark i Örkroken, Älta. 
Bolaget har medgett att kabel grävts ned utan att markavtal härom tecknats med 
kommunen eller schakttillstånd sökts. Obenetwork AB har accepterat att vidta 
rättelseåtgärder och att utge vite för det olovliga intrånget och har även framställt intresse 
att teckna markavtal med Nacka kommun. Kommunstyrelsen ingår föreslaget markavtal 
och sidoavtal med bolaget för framtida reglering av ledningar i kommunal mark.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 121 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 20 april 2017 
Bilaga 1 Förslag på markavtal 
Bilaga 2 Förslag på sidoavtal 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 121 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget markavtal och sidoavtal med Obenetwork 
AB, org nr 556898-6763.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maja Fjaestad (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Digitaliseringen är vår tids största förändringsfaktor. Hela vår välfärd håller på att ställa 
om till digitalt först. Därför blir tillgången till höghastighetsinternet och fiber vitalt för att 
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möta framtiden. På liknande sätt som vi tar ansvar att hushållen har tillgång till el, vatten 
och avlopp vill vi socialdemokrater se till att kommunen tar ansvar för att alla får tillgång 
till höghastighetsinternet. Det är framtidens infrastruktur. Detta ärende redovisar hur 
Nacka under moderaternas styre har tappat styrfarten i digitaliseringen och lämnat walk-
over när det gäller tillgång till fiber. Största problemet är att Nacka fortfarande inte har en 
fiberstrategi.” 
 
- - - - - 
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§ 176 Dnr KFKS 2017/456 

Samarbetsavtal med Nacka vatten och avfall AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen ingår föreslaget samarbetsavtal med Nacka vatten och avfall AB. 
 

Ärendet 
Det av Nacka kommun helägda bolaget Nacka vatten och avfall AB ansvarar för den 
allmänna vatten- och avloppsanläggningen och fullgör det kommunala ansvaret för 
avfallshantering. Samarbetsavtalet reglerar frågor om samarbete med kommunen där 
kommunens och bolagets ansvarsområden möts, till exempel i tillkomsten av stad på västra 
Sicklaön och utvecklingen av lokala centra. 
 
Förslaget till avtal finns i bilaga 2 till denna tjänsteskrivelse. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 maj 2017 
Protokoll den 23 maj 2017 Nacka vatten och avfall AB 
Förslag till avtal med bilagor 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 124 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade att förslag om att ingå samarbetsavtal 
med Nacka vatten och avfall AB läggs fram till kommunstyrelsens sammanträde den 7 juni 
2017. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 177 Dnr KFKS 2016/1145 

Yttrande till mark- och miljödomstolen angående 
verksamhetsområde för dagvatten vid Hästhagen 

Beslut 
Kommunstyrelsen lämnar yttrande till mark- och miljödomstolen angående 
verksamhetsområde för dagvatten vid Hästhagen enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 7 juni 2017. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärendet 
Med anledning av att kommunen överklagade länsstyrelsens föreläggande om att ordna 
verksamhetsområde för dagvatten vid Hästhagen till mark- och miljödomstolen har 
länsstyrelsen och den berörda fastighetsägaren yttrat sig över kommunens överklagan. Nu 
får kommunen möjlighet att i sin tur yttra sig över ovan nämnda yttranden. I det yttrandet 
vidhåller kommunen att det inte finns skäl till att ordna verksamhetsområde för dagvatten i 
området, men kommer att pröva en lösning innebärande att ledningsnätet för 
vägavvattningen nedströms den aktuella fastigheten genom kommunens försorg förstärks 
och läggs om så att avrinningen säkerställs. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 123 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 9 maj 2017 
Förslag till yttrande  
Yttranden via domstolen från länsstyrelsen och fastighetsägaren 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 123 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen lämnar yttrande till mark- och miljödomstolen angående 
verksamhetsområde för dagvatten vid Hästhagen enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 9 maj 2017. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2017/454 

Den kommunala lantmäterimyndigheten 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar lantmäterienhetens förslag till skrivelse till Statskontoret om 
behovet av den kommunala lantmäterimyndigheten. 
 

Ärendet 
Statskontoret har fått i uppdrag av regeringen att utvärdera effektiviteten och 
rättssäkerheten i systemet med en statlig lantmäterimyndighet och möjligheten för 
kommunerna att ha egna kommunala lantmäterimyndigheter, med ett likalydande uppdrag 
för fastighetsbildningen i Sverige. Nacka är en av 39 kommuner som har en kommunal 
lantmäterimyndighet inom sin organisation. I ärendet uppmärksammar Nacka kommun 
Statskontoret på hur viktig den kommunala lantmäterimyndigheten är för en effektiv 
planprocess från planering till genomförande. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 127 
Lantmäterienhetens tjänsteskrivelse den 16 maj 2017 
Förslag till yttrande 
Regeringens uppdrag till Statskontoret 
Promemoria från Sveriges kommuner och landsting 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 127 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar lantmäterienhetens förslag till skrivelse till Statskontoret om 
behovet av den kommunala lantmäterimyndigheten. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2017/307 

Yttrande över promemorian Ds 2017:11 Ändrade regler 
om retroaktivitet avseende efterlevandestöd 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över ”Ds 2017:11 Ändrade regler om 

retroaktivitet avseende efterlevandestöd” enligt bilaga till tjänsteskrivelsen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Med anledning av de senaste årens kraftiga och oförutsedda ökning av antalet beviljade 
efterlevandestöd till barn, och framför allt en ökning av retroaktivt utbetalt 
efterlevandestöd för den grupp där ansökan krävs, har förmånen setts över. I de 
kartläggningar och utredningsarbete som föregått ovannämnda promemoria föreslås att 
retroaktiviteten för efterlevandestöd görs mer enhetlig förmånen underhållsstöd. 
Promemorians föreslagna lagändring innebär att efterlevandestödets retroaktiva tid för 
utbetalning minskas från två år till en månad, vilket är underhållsstödets nuvarande 
retroaktiva tid för utbetalning.  
 
Efterlevandestödet är ett grundskydd och en statlig utfyllnadsförmån till barnpensionen. 
Syftet med efterlevandestödet är att garantera barnet en lägsta rimlig levnadsstandard. Den 
retroaktiva tiden för utbetalning av ersättningen är två år från ansökningsmånaden. 
Särlevande föräldrar är underhållsskyldiga sina barn tills att de fyller 18 år. Barn till 
särlevande föräldrar garanteras via underhållsstödet en viss försörjning om en förälder som 
ska betala underhållsbidrag till barnet inte uppfyller den skyldigheten. Den retroaktiva tiden 
för utbetalning av ersättningen är en månad från ansökningsmånaden. 
 
Kommunstyrelsen anser att den föreslagna regeländringen om förkortad retroaktivitet för 
utbetalning av efterlevandestöd inte innebär några utökade kostnader för kommunerna. För 
ett litet antal barn som bor med en vårdnadshavare och som beviljats efterlevandestöd 
retroaktivt kommer däremot kommunerna inte i framtiden att kunna återkräva 
försörjningsstöd som betalas ut som förskott på förmån för en längre tid tillbaka än en 
månad före ansökningsmånaden.  
 
Regeländringen kommer innebära en besparing för staten med cirka 70 miljoner kronor år 
2018 och 44 miljoner kronor år 2019. Vidare anser kommunstyrelsen att förslaget inte leder 
till att barn diskrimineras på grund av kön, nationalitet eller ursprung då det jämställer alla 
barn där ansökan för efterlevandestöd krävs. 
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Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 23 maj 2017 §44 
Tjänsteskrivelse 
Förslag till yttrande. 
Remiss Ds 2017:11 Ändrade regler om retroaktivitet avseende efterlevandestöd. 
 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 23 maj 2017 §44 
1. Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta förslag till 

yttrande över ”Ds 2017:11 Ändrade regler om retroaktivitet avseende 
efterlevandestöd” enligt bilaga till tjänsteskrivelsen. 

2. Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbets- och företagsnämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2017/256 

Remiss – Promemorian Kultursamverkansmodellen för 
ett Sverige som håller ihop (Ds 2017:8) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar det ändrade yttrandet över promemorian om en utveckling av 
kultursamverkansmodellen för ett Sverige som håller ihop. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Promemorian – ”Kultursamverkansmodellen för ett Sverige som håller ihop, framtida 
inriktning och utvecklingsmöjligheter för kultursamverkansmodellen” (Ds 2017:8), har 
skickats ut på remiss till Nacka kommun innan regeringen ska fatta vidare beslut i frågan. I 
promemorian föreslås att Stockholms län ska ingå i kultursamverkansmodellen från och 
med år 2019. Vidare föreslås bland annat; att bild- och formområdet kan tillföras modellen 
från år 2018, att filmområdets roll och utveckling inom modellen bör utredas, att dialogen 
mellan politiker på nationell och regional nivå formaliseras, samt att dialogen med civila 
samhället utvecklas ytterligare.  
 

Beslut i kulturnämnden den 23 maj 2017 § 28 
Kulturnämnden överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
Beslutet justerades omedelbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Kulturnämnden den 23 maj 2017 § 28 
Enhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2017 
Förslag till yttrande  
Promemorian, Kultursamverkansmodellen för ett Sverige som håller ihop, framtida 
inriktning och utvecklingsmöjligheter för kultursamverkansmodellen (Ds 2017:8)  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Monica Brohede 
Tellström (L), bifall till följande, ändrade förslag till yttrande. 
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”Nacka kommun är positiv till ökat lokalt och regionalt inflytande över hur de statliga 
kulturmedlen används. För att det ska bli en reell regional möjlighet till prioritering bör 
modellen utökas med ytterligare medel. Ökad decentralisering av kulturmedel kan leda till 
ökad delaktighet och bättre måluppfyllelse. Nacka kommun ser behov av att tydligare 
definiera det formella inflytandet och beslutsfattandet från kommunernas sida.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Rolf 
Wasteson (V), bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till yttrande. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna ser med förfäran på att Moderaterna och majoriteten i Nacka väljer 
att reducera remissyttrandet till endast fem rader och väljer att ta bort flera bra 
formuleringar kring dialog och samverkan med exempelvis civilsamhället. Vi en vikt av att 
pengarna i viss mån är riktade till specifika ändamål. Samverkan och decentraliserade 
initiativ till kulturlivet är självklart välkommet vid sidan av detta och vi ser det som 
nödvändigt som utbildning, för att stärka samhället och inte minst för att främja 
integrationen.” 
 
- - - - - 
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§ 181 Dnr KFKS 2017/371-1 

Yttrande till regeringen över utredningen 
Digitalförvaltning.nu, SOU 2017:23 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande. 
 

Ärende 
Utredningen Digitalförvaltning.nu har i uppdrag ett lägga förslag om hur det kan bli bättre 
kraft i digitaliseringen av det offentliga Sverige. Det har kommit ett delbetänkande som 
främst handlar om under vilken myndighet som staten ska samla arbetet med digitalisering 
samt hur nyttjandet av tjänsten ”Mina meddelande” ska öka. Tjänsten gör det möjligt för 
medborgare och företagare att få post från myndigheter till en digital brevlåda istället för till 
en fysisk.  I yttrandet pekar kommunen på tjänsten inte ger möjlighet för mottagare av brev 
till den digitala brevlådan att svara på dem i tjänsten. Vidare är det märkligt att utredaren 
kommer till slutsatsen att privata anordnare av offentliga tjänster inte ska kunna använda 
sig av tjänsten för att skicka brev till medborgare. Rent allmänt ifrågasätts om ”Mina 
meddelanden” är den tjänst man ska lägga kraft på för att göra det offentliga Sverige mer 
digitalt.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 79 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 maj 2017 
Förslag till remissvar 
Utredningen finns på www.digitalförvaltning.nu 
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 79 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande. 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2017/462 

Stärkt meddelarskydd hos privata anordnare 
Information 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar information till protokollet.  

Ärende 
Den 1 juli 2017 införs en ny lag om stärkt meddelarskydd. Genom den nya lagen får den 
som arbetar i en privat verksamhet inom vård, skola och omsorg motsvarande rätt som 
offentligt anställda att lämna uppgifter till media för publicering. Det gäller de 
verksamheter som helt eller delvis finansieras av skattemedel. Det innebär att anordnares 
och leverantörers verksamheter som är finanseriade genom ersättning från Nacka kommun 
omfattas av den nya lagen. Den som bedriver verksamheten får inte på något sätt försöka 
ta reda på vem som har utnyttjat sin meddelarfrihet och får inte heller utsätta den personen 
för negativa åtgärder på grund av detta. Nacka kommun har i tidigare remissyttrande 
tillstyrkt lagförslaget om stärkt meddelarskydd för privatanställda i offentligt finansierad 
verksamhet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 78 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2017  
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 78 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar information till protokollet.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet hälsar med tillfredsställelse att meddelarskyddet nu införts även för privata 
anordnare. Vi har sedan länge drivit att Nacka här ska gå före och reglera motsvarande krav 
i auktorisations- och andra avtal med privata anordnare, bl a i en motion. Med bakgrund i 
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svensk rättstradition är det märkligt att detta införs förs nu men vi kan bara notera med 
glädje att det äntligen sker.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi socialdemokrater ser värdet av och fördelarna med fria anordnare i våra verksamheter. 
Därför har vi varit tydliga med att alla som använder tjänsterna hos kommunala likväl 
fristående anordnare ska kunna åtnjuta hög kvalitet. På samma sätt gäller det att de 
anställda ska ha likvärdiga möjligheter till meddelarskydd. Medan moderatledda majoriteten 
i Nacka har motsatt sig våra förslag att agera och sätta Nacka i framkant genom att redan 
för flera år sedan införa krav på likvärdigt meddelarskydd hos fristående anordnare, har 
omvärlden kommit ikapp och nu införs stärkt meddelarskydd i alla verksamheter oavsett 
driftsform.” 
 
- - - - - 
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§ 183 Dnr KFKS 2017/301 

Nackamedalj för förtjänstfulla insatser 
Politikerinitiativ den 3 april 2017 av Hans Peters och Christine Lorne (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget i politikerinitiativet om att skapa en 
Nackamedalj för förtjänstfulla insatser.  

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås att kommunen ska utforma riktlinjer och kriterier för att dela ut 
förtjänstmedaljer till medborgare som på något sätt gör eller har gjort viktiga insatser för 
Nacka eller för nackasamhället.  
 
I Nacka finns idag utmärkelse till årets Nackabo. Utifrån ett medborgarperspektiv och med 
risk för att fler utmärkelser i Nacka skapar förvirring avslås förslaget om en Nackamedalj 
för förtjänstfulla insatser. Dock är det fullt möjligt att komplettera utmärkelsen årets 
Nackabo med en medalj. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 80 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2017 
Politikerinitiativet 
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 80 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget i politikerinitiativet om att skapa en 
Nackamedalj för förtjänstfulla insatser.  

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget i politikerinitiativet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2017/302 

Handlingar inför nämnd till politiska sekreterare  
Politikerinitiativ den 3 april av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete med webbapplikationen Meetings 
plus som uppfyller intentionerna bakom förslaget i politikerinitiativet.  
 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås att partiernas politiska sekreterare ska få tillgång till handlingar 
samtidigt som de förtroendevalda i kommunens nämnder för att bättre kunna stödja de 
förtroendevalda.  
 
Tjänsteskrivelsen är vid tidpunkten för utskicket till de förtroendevalda ingen allmän 
handling eftersom den ännu inte är en upprättad handling. De politiska sekreterarna är inte 
att jämställas med de förtroendevalda och det finns därför inte förutsättningar för att de ska 
ges möjlighet att ta del av handlingar som inte är allmänna. Nacka kommun håller för 
tillfället på att införa webbapplikationen Meetings plus för ett utskick av kallelser och 
beslutsunderlag till de förtroendevalda inför nämndsammanträden. Genom verktyget 
Meetings plus ges de politiska sekreterarna möjlighet att prenumerera på handlingar till 
olika nämnder. Vid prenumeration skickas automatiskt ett mejl ut till användaren när nya 
kallelser, beslutsunderlag och protokoll publiceras. På så sätt kommer de politiska 
sekreterarna lättare kunna ta del av publicerade handlingar tidigt och därigenom ges bättre 
förutsättningar för de politiska sekreterarna att stödja de förtroendevalda. Det pågår redan 
ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i politikerinitiativet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 81 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2017 
Politikerinitiativet 
 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2017 § 81 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete med webbapplikationen Meetings 
plus som uppfyller intentionerna bakom förslaget i politikerinitiativet.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2016/910 

Fler cykelparkeringar och gröna parkeringsplatser för 
elbilar vid Nacka stadshus   
Politikerinitiativ den 24 oktober 2016 av Sidney Holm (MP) 
  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen bakom 
förslagen i initiativet i de delar som avser uppförande av väderskyddade 
cykelparkeringsplatser och ytterligare laddstolpar till stadshusparkeringen. 
 
Kommunstyrelsen bifaller förslagen i politikerinitiativet på så sätt att lokalenheten ges i 
uppdrag att märka upp befintliga laddstolpar på parkeringen utanför Nacka stadshus i grön 
plastfärg för bättre synlighet. 
 
Kommunstyrelsen anser att frågan om laddstolpar med högre kapacitet bör prövas i 
samband med den tillkommande bebyggelsen på Nya gatan och kvarteret Brytaren. 
 
Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) har föreslagit i sitt politikerinitiativ att fler väderskyddade 
cykelparkeringsplatser iordningsställs utanför Nacka stadshus under våren 2017 samt att 
det utanför Nacka stadshus installeras fler laddstolpar med bättre kapacitet. Elbilsplatserna 
föreslås få ett prioriterat läge och märkas med grönmålad asfalt.  
 
Det pågår idag ett arbete i de delar som avser uppförande av väderskyddade 
cykelparkeringsplatser och ytterligare laddstolpar till stadshusparkeringen. 
Kommunstyrelsen ger lokalenheten i uppdrag att märka upp befintliga laddstolpar på 
parkeringen utanför Nacka stadshus i grön plastfärg för bättre synlighet. I den delen av 
politikerinitiativet som avser laddmöjligheter med högre kapacitet bör frågan prövas i 
samband med den tillkommande bebyggelsen på Nya gatan och kvarteret Brytaren.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 126 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 8 maj 2017 
Karta med förslag på nya cykelparkeringsplatser 
Politikerinitiativ ”Skapa fler gröna parkeringsytor vid stadshuset 
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Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 2017 § 126 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen bakom 
förslagen i initiativet i de delar som avser uppförande av väderskyddade 
cykelparkeringsplatser och ytterligare laddstolpar till stadshusparkeringen. 
Kommunstyrelsen bifaller förslagen i politikerinitiativet på så sätt att lokalenheten ges i 
uppdrag att märka upp befintliga laddstolpar på parkeringen utanför Nacka stadshus i grön 
plastfärg för bättre synlighet. 
Kommunstyrelsen anser att frågan om laddstolpar med högre kapacitet bör prövas i 
samband med den tillkommande bebyggelsen på Nya gatan och kvarteret Brytaren. 
Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Sidney Holm (MP), 
bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Jag gläds åt att förslagen i politikerinitiativet till största delen bifalls. När det gäller 
förslaget om laddmöjligheter med högre kapacitet för elbilar, visar utredningen på att 
nuvarande el-matning inte klarar av att strömförsörja kraftfullare laddstolpar. Denna brist i 
elnätet var någonting jag lyfte i en motion redan år 2013 då jag föreslog att kommunen 
skulle anpassa elnätet för ”framtidens” elbilar. Jag kan nu fyra år senare konstatera att 
framtiden redan är här, någonting som på senare tid även har uppmärksammats av 
kommunens elbolag.” 
 
- - - - - 
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§ 186 Dnr KFKS 2016/288 

Markanvisningstävling Svindersberg etapp1 
Tilldelningsbeslut 
 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 187  

Övriga frågor 
 

Politikerinitiativ – Nacka Forums fasader  
 
KFKS 2017/546 
Ett politikerinitiativ har inkommit från Hans Peters (C) om att förändra Nacka Forums 
fasader mot nord och nordväst. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna initiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 
- - - - - 
 
 


